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   Miercuri, 27 ianuarie, prefectul ing. Anton Rohian a participat la ședința Colegiului prefectural,
care s-a desfășurat la Palatul Administrativ și a avut două puncte pe ordinea de zi: Analiza
activității Comisariatului Județean pentru Protecția Consumatorilor în cursul anului 2015 și
Analiza infracționalității sesizate la nivelul județului Maramureș în anul 2015 comparativ cu
2014. Cele două materiale au fost prezentate de Olivia Ardelean, comisar șef adjunct al
Comisariatului Județean pentru Protecția Consumatorilor Maramureș, respectiv de chestor dr.
Viorica Marincaș, șef al Inspectoratului Județean de Poliție Maramureș.

  

   Olivia Ardelean a arătat că în cursul anului 2015, instituția pe care o conduce a efectuat 2525
acțiuni de control, valoarea amenzilor aplicate fiind de 751.100 RON. În ceea ce privește
reclamațiile, pe parcursul anului trecut s-au înregistrat 1012 reclamații, cele mai multe privind
terminalele mobile, laptop-urile, tabletele, notebook-urile. Pe locul secund s-au situat
contractele de prestări servicii în domeniul telefoniei mobile, fixe, a internetului, CATV. Pe locul
al treilea s-au situat prestările de servicii (servicii auto, curățătorii chimice, transport persoane,
servicii turistice). Electrocasnicele au fost pe locul 4, lucrările și materialele de construcții – pe
locul 5, iar produsele și serviciile alimentare – de abia pe locul 6, urmate de produsele și
serviciile financiare. Printre cele mai frecvente probleme constatate s-au numărat etichetarea
incorectă sau ilizibilă  și nemenționarea datei limită de consum.

  

   Prefectul ing. Anton Rohian a cerut mai multă atenție din partea Comisariatului în ceea ce
privește programul de distribuție a laptelui, cornurilor și merelor în instituțiile școlare. De
asemenea, el a arătat că a primit mai multe sesizări privind grădinițele publice din Maramureș,
unde adesea părinții își trimit copiii sănătoși și îi iau acasă bolnavi, mai ales în sezonul rece. Pe
de altă parte, ing. Rohian a întrebat-o pe Olivia Ardelean cum poate Instituția Prefectului să
sprijine Comisariatul Județean pentru Protecția Consumatorilor. Comisarul șef adjunct s-a plâns
de lipsă de personal, arătând că în instituție lucrează doar 10 comisari, și nu există secretară și
șofer.

      

   În ceea ce privește raportul Poliției, chestorul dr. Viorica Marincaș a afirmat că în anul 2015
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au fost sesizate cu 5,3% mai puţine infracţiuni faţă de anul 2014, iar din total, 66% au fost
infracţiuni judiciare,  7,2%  economico-financiare şi 26,8% infracţiuni de altă natură. Cele mai
relevante scăderi ale infracţionalităţii sesizate au fost înregistrate la Baia Mare (- 18,55%), Seini
(- 26,98%), Ulmeni (-20,31%), Baia Sprie (- 8,57%), Dragomireşti (-26,38%), Săliştea de Sus
(-12,68%) şi Tăuţi Măgherăuş (- 24,57%). În anul 2015, infracţionalitatea sesizată a înregistrat
scăderi comparativ cu anul 2014 atât în mediul urban, cât şi în mediul rural, ponderea cea mai
însemnată fiind în localităţile urbane unde scăderea a reprezentat 6,8% din totalul infracţiunilor
sesizate. Infracţiunile contra integrităţii corporale sau sănătăţii, au înregistrat de asemenea
scăderi în anul 2015, în condiţiile în care infracţiunile de loviri sau alte violenţe au scăzut cu
8,48%, cele de rele tratamente aplicate minorului au scăzut cu 50% iar încăierarea, ca
barometru al manifestării publice a indivizilor, a scăzut cu 33,33%, semnificativ fiind şi faptul că
în anul care tocmai s-a încheiat nu s-a comis nici o infracţiune de loviri sau vătămări cauzatoare
de moarte. O atenţie deosebită a fost acordată prevenirii şi combaterii faptelor de nerespectare
a legislaţiei rutiere, cu scopul de a reduce principalele cauze ale evenimentelor rutiere,
respectiv viteza neadaptată la condiţiile de drum (- 9 accidente), traversare neregulamentară de
către pietoni (+ 8 accidente) şi neacordarea priorităţii de trecere vehiculelor (+8 accidente).

  

   Prefectul ing. Anton Rohian a spus că scăderea infracționalității în cursul anului trecut arată
că mesajul transmis de Ministerul Afacerilor Interne vizavi de siguranța cetățeanului a fost
înțeles. Cifrele se dovedesc reale, a spus prefectul, care a afirmat că în ultimul timp s-a
schimbat paradigma din punctul de vedere al raportărilor de către șefii de instituții, făcându-se
simțită responsabilitatea lor față de populația județului.
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